
در خصوص تیم 
ملی ایران و مربی 
جدیدش چه نظری 

دارید؟
قبل از اینکه جواب این 

سؤالتان را بدهم باید 
به این نکته اشاره کنم 
که مربیان ایرانی خیلی 

خوب رشد کرده اند و 
از شرایط فنی خیلی 

خوبی برخوردار شده اند 
که این امر می تواند 

خیلی به رشد فوتبال در 
ایران کمک کند. مثال 

دیگر فرهاد مجیدی 
است که در امارات و 

تیم اتحاد کلبا بخوبی 
مربیگری کرد. مربی 

که در ایران با او رابطه 
داشتم و موفق شد 

استقلال را بعد از چند 
سال به عنوان قهرمانی 

برساند و بعد هم در 
امارات مربیگری کرد. 
الان هم برای فرهاد 
آرزوی موفقیت دارم.

در خصوص مربی 
تیم ملی ایران که 

انتخاب شده چه 
نظری دارید؟

با قلعه نویی دوست 
هستم. او مربی 

باهوش و خوبی است 
و در ایران هم همیشه 

تیم هایم با این مربی 
کار راحتی نداشتند. 

امیر فوتبال بلد است. 
مربی که هنوز با او در 

ارتباطم و برای این 
مربی در ادامه راه آرزوی 

موفقیت دارم.
 

ZOOM

از کمپ سرخ
پرسپولیس 12

  شروع تمرین
5 روز عقب افتاد؟

یحیی گل محمدی اعلام کرده 
بود تمرینات پیش فصل تیمش 
از 5 تیرماه شروع خواهد شد که 
از همان ابتدا مشخص بود در این 
تاریخ جمع کردن نفرات ممکن 
نیست. بازیکنان پرسپولیس که 
از فصل قبل که طولانی هم شد 
خسته اند و همچنان دور از تهران 
در مسافرت های داخلی و خارجی 
بسر می برند ضمن اینکه تکلیف 
بازیکنان تمدیدی و خریدهای 
جدید روشن نشده. اگر قرار بود 
تمرین پرسپولیس از پس فردا 
)دوشنبه( شروع شود مشخص 
بود یحیی نمی تواند کل تیمش را 
برای استارت فصل جدید جمع 
کند و حالا خبر می رسد شروع 
تمرین 5 روز به تعویق افتاده و 

از دهم تیرماه آغاز خواهد شد.
  
 

یحیی همه دستیارانش 
را می خواهد

سرمربی پرسپولیس خواهان 
در  نش  را ندن همه دستیا ما
پرسپولیس شده و از باشگاه 
خواسته تا زمینه حضور همه آنها 
فراهم شود. گل محمدی فعلاً 
نام جدیدی برای اضافه شدن 
به کادر مربیان پرسپولیس به 
باشگاه نداده و به همین خاطر 
ندن همه  خواهان حفظ و ما
کمک هایش در فصل قبل شده 
است. با این حساب غیر از سه 
مربی خارجی سرخ ها باید قرارداد 
کریم باقری هم تمدید شود. 
خانبان و عسگری هم در کنار 
یحیی به فعالیت ادامه خواهند 
داد. در عین حال با توجه به اینکه 
سیدجلال حسینی مدرک B را 
خواهد گرفت و می تواند روی 
نیمکت بنشیند نیمکت سرخ ها 
در فصل جدید شرایط تازه ای را 

تجربه خواهد کرد.
 
 

پورعلی گنجی در بابل
مسابقات جام شهدای بابل که 
چند روزی است در این شهرستان 
برگزار می شود، روز پنجشنبه هفته 
گذشته فینال خود را پشت سر 
گذاشت. در این مسابقات جمعی 
از فوتبالیست های شمالی لیگ 
برتر حضور داشتند و به میدان 
رفتند. نکته قابل توجه مسابقه 
فینال جام شهدای بابل که به یاد 
مسعود غلامی فوتبالیست  فقید 
بابلی برگزار شد، حضور مرتضی 
پورعلی گنجی مدافع پرسپولیس 
بود. پورعلی گنجی که یک روز 
قبل از ازبکستان برگشته بود و 
اصالتاً مازندرانی است در جمع 
همشهریان سابق خود حضور 
یافت و تماشاگر یک بازی از این 
تورنمنت شد و البته که یاد و خاطره 
غلامی فوتبالیست فقید را در کنار 

سایر حاضران گرامی داشت.
 
 

حضور درویش در 
کمپ پایه ها

رضا درویش مدیرعامل باشگاه 
ه  پرسپولیس، دیروز به همرا
ر  مو ا یر  مد  ، هی پنا شنگ  هو
اداری، پشتیبانی و مالی باشگاه 
لشگری  مصطفی  همچنین  و 
مدیر روابط عمومی باشگاه، در 
مجموعه ورزشی شهید درفشی فر 
حضور یافت و از کلیه امکانات این 
مجموعه ورزشی بازدید به عمل 
آورد. ورزشگاه شهید درفشی فر 
)پرسپولیس( محل آکادمی فوتبال 
پرسپولیس و مدارس رسمی 
این باشگاه است که از امکانات 
حرفه ای و قابل توجهی برخوردار 
است. رضا درویش پس از بازدید 
از این مجموعه، ابراز امیدواری 
کرد که با توسعه آن، طبق گزارش 
و اعلام به کنفدراسیون فوتبال 
آسیا، بهترین امکانات را برای 
این مجموعه مهیا ساخته تا به 
بهره برداری بهتر و بیشتر برسانند.

 zخبر

سیدجلال حسینی

نگاهش به فوتبال تغییر کرد

بعد از پایان دوره کلاس مربیگری B گفت: این دوره از کلاس های مربیگری 
نگاه من به فوتبال را عوض کرد. البته از اخلاق و سعه صدر آقای سنجری 
هم نباید بی تفاوت گذشت که هر روز از ساعت 5 صبح مثل یک معلم خوب 
بالای سر ما بود. او تجربیات زیادی در فوتبال دارد و در این دوره سعی کرد 
مفاهیم زیادی را به ما منتقل کند. فکر می کنم این دوره باعث شد نگاهم به 
فوتبال عوض شود و امیدوارم بتوانم در ادامه راه شرایط بهتری داشته باشم.

محمد محمدی

استعفای مشکوک

بعد از یک سال و نیم حضور در پست معاون ورزشی باشگاه پرسپولیس از سمت 
خود استعفا داد آن هم با انتشار یک پست اینستاگرامی خطاب به هواداران. 
محمدی در این پست نوشته مسائل و موضوعاتی وجود داشته تا از خانه خود دور 
بماند و از آنجایی که الان پرسپولیس به آرامش نیاز دارد نمی خواهد خدشه ای به 
آن وارد کند. محمدی گفته قصد باز کردن خیلی از مسائل را ندارد . این نوع استعفا، 

عمل او را مشکوک جلوه می دهد.

گئورگی گولسیانی

تعطیلات در کنار گزینه استقلال

چهارشنبه شب هفته قبل در بازی تیم ملی گرجستان مقابل اسکاتلند که 
منجر به شکست دو بر صفر تیم ملی کشورش شد باز هم به میدان نرفت 
و نیمکــت نشــین بــود. گئــو دیروز عکســی منتشــر کــرد که نشــان می دهد 
تعطیلات را در کنار کریســتوفر کنت گلر اتریشــی فولاد می گذراند. به نظر 
می رســد گئــو با گزینه حضور در اســتقلال رابطه صمیمانــه ای دارد و هر دو 
نفر در اتریش حضور دارند. گولســیانی و کنت در ســپاهان همبازی بودند.

   شنبه   3 تیر 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7334

 zگفت و گو

فتح آبادی: عربستانی ها بیرانوند را وسوسه کردند اما در پرسپولیس می ماند

السد را با ژاوی بردیم، النصر را هم با رونالدو شکست می دهیم

 zسؤال و جواب

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار 

مسعود قراگزلو
روزنامه نگار

مصطفی دنیزلی سرمربی ترکیه ای اسبق 
پرسپولیس که بازی های زیبا و تهاجمی 
پرسپولیس در زمان مربیگری وی هنوز از 
یاد و خاطر فوتبالدوستان ایرانی فراموش 
نشده در رابطه با قهرمانی پرسپولیس 
و سه گانه زدن این تیم با یحیی ابراز 
خوشحالی کرده و انجام این مهم را کار 
بزرگی می داند. اوهمچنین از انتخاب 
شاگردش در پاس به عنوان سرمربی تیم 
رقیب پرسپولیس نیز اظهار خوشحالی کرده 
و از اینکه مربیان ایرانی در مسیر پیشرفت 
خوبی قرار گرفته اند ابراز خرسندی می کند. 
دنیزلی در بین صحبت هایش از رابطه 
خوبش با سرمربی جدید تیم ملی صحبت 
می کند و به این نکته اشاره می کند که 
هنوز با قلعه نویی در ارتباط است. دنیزلی 
در رابطه با جذب بازیکنان بزرگ عربستانی 
نیز تعبیر جالبی دارد و معتقد است این 
روش سال ها پیش در ترکیه اجرا شده بود. 
مصاحبه خواندنی دنیزلی با ایران ورزشی 

را با هم مرور می کنیم.

در رابطه با موفقیت های تیم 
سابقتان پرسپولیس چه صحبتی 

دارید؟
به نظرم یحیی گل محمدی در این فصل 
دست به کار بزرگی زد به همین دلیل هم 
معتقدم این امر آن قدر اهمیت دارد که 
باید مجسمه اش را در باشگاه بسازند تا 
از او به عنوان یکی ازمفاخر باشگاه یاد 
کنند. من در پرسپولیس کار کرده ام به 
همین دلیل خوب می دانم کار کردن 
در تیم بزرگ پرسپولیس چقدر مشکل 
است و همه هوادارانش فقط از این تیم 
انتظار برد در تمام بازی ها و قهرمانی در 
تمامی جام ها دارند از این رو خیلی خوب 
به این نکته واقفم که یحیی چه کار بزرگی 
انجام داد و چه افتخار بزرگی را در ایران به 
دست آورد که هر سه جام داخلی ممکن 

را کسب کرد.
فکر نمی کنید با کسب قهرمانی 

سه گانه، انتظارات از یحیی خیلی 
زیاد شده و سرمربی پرسپولیس کار 

سختی را در پیش دارد؟
تا یادم نرفته این را بگویم که من الان 
می دانم هواداران پرسپولیس چقدر 
خوشحالند و به نوعی بهترین روزهای 
خودشان را بعد از قهرمانی های تیمشان 
سپری می کنند اما همان طور که گفتید 
حتماً انتظارها از یحیی خیلی بالا رفته 
ه پرسپولیس  به همین دلیل باشگا
باید هر امکاناتی را یحیی می خواهد در 
اختیارش قرار دهد چون کارش برای 
تکرار موفقیت ها بسیار سخت است. 

من چون سال ها کار حرفه ای کرده ام 
خوب می دانم که کسب یک جام چقدر 
سخت است از این رو می دانم یحیی چه 
کار بزرگ و خاصی انجام داده است. 
قطعاً می دانم مربی در زمانی که تیمش 
در کوران قهرمانی بوده خواب و خوراک 
نداشته و استرس زیادی را تحمل کرده 
است اما موفق شده از این جو سنگین 
بخوبی خارج شده و تیمش را به عنوان 
قهرمانی برساند. خودم به عنوان مربی 
ترکیه ای موفق شدم سه تیم بزرگ 
کشورم را به عنوان قهرمانی برسانم که این 
امر را یکی از افتخاراتم می دانم در حالی 
که تیم های بزرگ ترکیه با مربیان خارجی، 

بیشتر به عنوان قهرمانی رسیده اند.
بعد از گلات و سه گانه زدن جام های 

قهرمانی در چند سال اخیر که 
توسط مربیان پرسپولیس انجام 

شده حالا انتظارات از پرسپولیس 
به قهرمانی در آسیا باز می گردد. 

به نظرتان یحیی می تواند تیم را در 
آسیا به عنوان قهرمانی برساند؟

قهرمانی در لیگ ایران سخت اما در 
لیگ قهرمانان خیلی سخت تر است. 
لیگ ایران با لیگ قهرمانان تفاوت های 
زیادی دارد و بسیار سخت است خصوصاً 
حالا که تیم های دیگر خصوصاً تیم های 
عربستانی تا بن دندان مسلح شده اند و 
بازیکنان بزرگ دنیا را به خدمت گرفته اند 
به همین دلیل برای موفقیت در آسیا کار 

برای پرسپولیس سخت است.
به نظرتان پرسپولیس قادر است 

مقابل تیم های آسیایی در قاره کهن 
موفق شود؟

باید تیم خیلی خوبی بسته شود. برانکو 
و یحیی هم تجربه خوبی در این زمینه 
دارند و هر کدام یک بار تیمشان را تا 
فینال رسانده اند و یحیی می تواند از 
این تجربه به سود تیم خودش در آسیا 
برای موفقیت به بهترین شکل ممکن 

بهره بگیرد.
بار قبل او دستش به لحاظ بازیکن 

نسبتاً خالی بود اما با دست پرتر 
و تیم قوی تر شاید بتواند تیم را 

به عنوان قهرمانی برساند.
حتماً اگر بازیکنان خوب حفظ شده و 
بازیکنانی جذب شوند که برای حضور 
در رقابت های آسیایی شخصیت و 
کارایی داشته باشند قادر خواهند بود 
نمایش خوبی داشته باشند از این رو 
با جذب چند بازیکن خارجی خوب 
و تقویت تیم با بازیکنان داخلی در 
نقاطی که یحیی تشخیص می دهد 
پرسپولیس می تواند در آسیا هم موفق 
شود چون شخصیت بالایی دارد و 
یکی از بهترین و پرهوادارترین تیم های 
آسیایی محسوب می شود. بازی با 
تیم های بزرگ آسیا و تیم های عربستانی 
با ستاره هایشان در ورزشگاه آزادی واقعاً 
هیجان انگیز است به همین دلیل شما 

می توانید نمایش های خوبی را در آسیا 
از تیم هایتان شاهد باشید.

در رابطه با بازیکنان بزرگی مانند 
بنزما و کریس رونالدو و امکان 

رویارویی با این تیم ها در ورزشگاه 
آزادی نظرتان چیست؟

این روشی که عربستانی ها در جذب 
بازیکنان خارجی در پیش گرفته اند را 
تیم های ترکیه ای چهل سال پیش اجرا 
کردند و اتفاقاً خوب هم نتیجه گرفتند. 
تیم های ترکیه ای با جذب بازیکنان بزرگ 
اروپایی نظیر شوماخر و دیدیه سیس 
همبازی پلاتینی و چند بازیکن بزرگ 
آن سال های جهان موفق شدند خود را 
به شدت تقویت کنند و ثمره اش را هم در 
تیم ملی ببینند. به همین دلیل هم ترکیه 
در جام جهانی با سنول گونش موفق شد 

عنوان سومی جهان را کسب کند.
در رابطه با دیگر شاگردتان به عنوان 

مربی استقلال چه نظری دارید؟
جواد در پاس شاگردم بود. در آن زمان 
هم من تمام اختیارات داخل زمین را به 
او سپرده بودم چون به معنای واقعی 
یک لیدر بود. جواد مربی خوبی است به 
همین دلیل هم من حتماً او را در آینده 
به ترکیه خواهم آورد تا به عنوان یکی از 
مربیان تیم های خوب ترکیه مربیگری 
کند چون توانایی و کاریزمای این امر 
را دارد. جواد شخصیت بزرگی دارد به 
همین دلیل برای او آرزوی موفقیت دارم.

غــلام فتح آبــادی مهاجم اســبق ســر زن 
پرســپولیس تحلیــل جالبــی از شــرایط 
موجــود پرســپولیس در فصــل نقــل و 
انتقــالات و حضــور ایــن تیــم در لیــگ 
قهرمانان آسیا دارد. به بهانه مشکلات 
پرســپولیس در فصــل نقــل و انتقــالات 
برای قوی تر ظاهر شــدن در رقابت های 

داخلــی و آســیایی بــا پیشکســوت 
پرســپولیس صحــت کردیــم.

 
بیرانوند دومین اخطار را به 
پرسپولیس داده اما به نظر 

می رسد درویش درصدد رضایت او 
برای ماندن در پرسپولیس است.

به هر حال بیرانوند بهترین دروازه بان 
ایران است و آن طور که من شنیدم یک 
تیم عربستانی به او پیشنهاد خوبی داده 
است. از این رو دروازه بان پرسپولیس 

هم وسوسه شده که به لیگ عربستان 
برود اما بعد از ملاقات آقای درویش 
و صحبتی که با بیرانوند داشته من 
فکر می کنم در نهایت بیرانوند در 
پرسپولیس بماند چون این دروازه بان 
با پرسپولیس قهرمانی های زیادی در 

لیگ های داخلی کسب کرده. 
در رابطه با تقویت پرسپولیس در 
خطوط مختلف چه نظری دارید؟

که  یطی  شرا با  می کنم  فکر  من 
نلو  مغا ر  یا شهر رد  ا د لیس  پرسپو

بهترین گزینه داخلی برای خط حمله 
پرسپولیس است. مضاف بر اینکه 
پرسپولیس باید یک مهاجم خوب 
خارجی ششدانگ هم جذب کند تا 
بهترین نتایج را بگیرد. اتفاق خوب دیگر 
آن طور که من شنیدم کنار گذاشتن 
دیاباته و پریرا بود که به نظرم لازم بود 
و حتماً عیسی و شهریار می توانند زوج 
آتشینی برای خط حمله پرسپولیس 
باشند. جدا از خط حمله پرسپولیس 
باید در خط میانی یک پلی میکر قوی 

باشد و خط دفاع و دفاع های کناری 
هم تقویت شود تا در آسیا با دست 
پر به مصاف حریفانی که به شدت 
سرمایه گذاری کرده و بازیکن خوب 

گرفته اند، برویم.
در رابطه با بازی احتمالی 

پرسپولیس با ستاره های بزرگ دنیا 
نظیر رونالدو و بنزما چقدر شانس 

قائل هستید؟
اگر با این تیم ها در ورزشگاه آزادی 
بازی کنیم و میزبان شان باشیم حتماً 

بهترین اتفاق ممکن برای فوتبال ما رقم 
می خورد و ما با برتری در مقابل تیمی 
مانند الاتحاد که بنزما و النصر که رونالدو 
را در اختیار دارد بازیکنان و تیم مان را 
بیشتر مطرح خواهیم ساخت و به نوعی 
انگار یک جام جهانی کوچک را پیش 
روی پرسپولیس قرار خواهیم داد. ضمن 
معتقدم پرسپولیس   ً ینکه شخصا ا
تیم السد را با ژاوی در ورزشگاه آزادی 
شکست داد پس می تواند مشابه آن 

کار را با  دیگر تیم ها هم انجام بدهد. 

دنیزلی: باید مجسمه یحیی را 
در باشگاه پرسپولیس بسازند

 کاری که عربستانی ها انجام دادند 
کار چهل سال پیش ترکیه بود


